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هم اکنون سطح تراز دریاچه ارومیه به ۱۲۷۰.۶۶ رسید و 
با ادامه این روند بــا توجه به افزایش تبخیر تا پایان فصل 
تابستان ســطح تراز به کمتر از ۱۲۷۰.۲۲ رسیده و بخش 
جنوبی دریاچه ارومیه به صورت کامل از بین خواهد رفت.
به گزارش ایلنا، با گذشــت ۷ سال از تشکیل ستاد احیای 
دریاچه ارومیه، متاســفانه تاکنون احیای دومین دریاچه 
شــور جهان به نتیجه نرســیده و امســال این دریاچه در 
وضعیــت بحرانی قرار گرفته و بخــش جنوبی آن در حال 

خشک شدن است.
بخش کشاورزی با ۹۲ درصد، بزرگترین مصرف کننده آب 
در آذربایجان غربی به شــمار می رود و بیش از ۸۰ درصد 
منابع آب هم به دلیل اســتفاده نکــردن از تکنولوژی های 
پیشــرفته آبیاری و رعایت نکردن الگوی کشت صحیح در 
مناطق مختلف، در این بخش به هدر می رود.در بســیاری 
از مناطق آذربایجان غربی همچنان کشاورزان از شیوه های 
سنتی برای کشــت و آبیاری محصول استفاده می کنند و 

این روش ها بیشترین سهم مصرفی آب را به دنبال دارد.
کشــاورزی در اواخــر دهه ۸۰ شمســی، محور توســعه 
آذربایجان غربی عنوان شــد و بر همین اساس این بخش 
بدون ضابطه و غیرکارشناسی گســترش یافت؛ بر همین 
اســاس افزایش سطح زیر کشــت اراضی کشاورزی بدون 
توجه به اســتفاده از شیوه های نوین آبیاری، مصرف آب را 

در این حوزه به صورت سرسام آوری افزایش داد. 
خشکســالی و کاهش بارندگی های در سالهای گذشته از 
یک سو و توســعه بی رویه کشــاورزی نیز از سوی دیگر 
موجب کاهش آب در حوضه آبریز دریاچه ارومیه شــد و 

روند خشک شدن آن را تشدید کرد.
به گفته کارشناســان، با خشک شدن دریاچه ارومیه بیش 
از ۱۰ میلیــارد تــن نمک به صورت گردوغبــار و طوفان 

بر ســر مردم این ناحیه فرو خواهد ریخــت و این بحران 
تنهــا گریبان آذربایجان غربی را نگرفته،بلکه بســیاری از 
مناطق کشــور را تحت تأثیر خود قــرار خواهد داد.در این 
میــان وزارت نیرو نیز اعلام کرده میزان آب گیری ســدها 
امســال به دلیل کاهش بارندگی ها کم بوده و به دلیل نیاز 
آبی بخش کشاورزی و آب شــرب رهاسازی آب سدها به 
ســمت دریاچه ارومیه متوقف شده است.هم اکنون سطح 
تراز دریاچه ارومیه به ۱۲۷۰.۶۶ رسید و با ادامه این روند 
با توجه به افزایش تبخیر تا پایان فصل تابســتان ســطح 
تراز به کمتر از ۱۲۷۰.۲۲ رســیده و بخش جنوبی دریاچه 

ارومیه به صورت کامل از بین خواهد رفت. سرپرست مرکز 
مدیریت هماهنگــی و ارزیابی احیــای دریاچه ارومیه در 
خصوص آخرین وضعیت دومین دریاچه شــور دنیا گفت: 
در حال حاضر دریاچه ارومیه روزهای بحرانی را پشت سر 
می گذارد و متأســفانه افزایش تبخیر به همراه کاهش آب 

ورودی به این تالاب وضعیت را تشدید کرده است.
حجــت جباری، با بیــان اینکه با بیان اینکــه در روزهای 
ابتدایی تابستان و فصل گرما قرار داریم و وضعیت دریاچه 
ارومیه اصلًا رضایت بخش نیســت، اظهار کرد: با ادامه این 
رونــد در هفته های آتی بخش جنوبــی دریاچه ارومیه به 

صــورت کامل از بین می رود.وی افــزود: در دو هفته اخیر 
سطح تراز ۱۳ ســانتیمتر در مقایسه با این افزایش ناچیز 
کاهش داشــته است و پیش بینی می شود تابستان امسال 
ســطح تراز دریاچه ارومیه به کمتر از ۱۲۷۰.۲۰ برسد که 
این میزان نشــان دهنده بازگشــت این تالاب به روزهای 
بحرانی دریاچه ارومیه در سال ۹۳-۹۴ زمان تشکیل ستاد 

احیای است.
جباری سطح تراز فعلی دریاچه ارومیه را ۱۲۷۰.۶۶ اعلام 
و خاطرنشان کرد: هم اکنون حجم آب دریاچه ارومیه ۲.۷ 
میلیارد مترمکعب و سطح آن به هزار و ۹۲ کیلومتر مربع 
رســیده و به دلیل افزایش گرما و تبخیــر بالا روز به روز 
از حجم آب و ســطح تراز کاسته می شــود.جباری گفت: 
در قالب ســتاد احیای دریاچه ارومیه طرح های متعددی 
از جمله انتقال آب از ســد کانی ســیب، انتقال آب از سد 
سیلوه و پســاب تصفیه خانه های ارومیه – تبریز، افزایش 
راندمان آبیاری در بخش کشــاورزی، اجرای طرح الگوی 
کشــت و… اجرایی شود اما تاکنون این طرح ها در استان 

به اتمام نرسیدند.
علی کامیار، دادســتان دیوان محاسبات کل کشور با بیان 
اینکه اقدامات دولت قبل در مورد دریاچه ارومیه بیشــتر 
از کار تبلیغات بود، گفت: از ۲۰۰۰ میلیارد تعیین شــده 
بــرای برای احیای دریاچه توســط دولــت قبل فقط ۵۰ 
میلیارد هزینه شــده اســت، در خصوص عتبــارات هم، 
طبق بررســی های صــورت گرفته آنچه هزینه شــده، در 
برخی بخش ها یک چهارم میــزان گفته ها و تبلیغات بود.
ودادســتان دیوان محاسبات کل کشور به هزینه کرد ستاد 
احیای دریاچه ارومیه اشــاره کرد و افزود:تنها یک چهارم 
مبلغی که در دولت دوازدهم در نظر گرفته بود برای احیای 

دریاچه ارومیه  هزینه شده است.

احیای دریاچه در دولت قبل تبلیغاتی بود

خشک شدن جنوب دریاچه ارومیه تا پایان تابستان
اعلام 6 عامل حادثه مرگبار قطار مشهد - یزد 

کمیســیون عالی ســوانح راه آهن، امروز ۶ عامل مؤثر در بروز ســانحه قطار 
مشــهد-یزد که ۱۸ خرداد امســال رخ داد را تشــریح کرد.به گزارش رکنا، 
امروز اطلاعیه شــماره دو کمیسیون عالی ســوانح راه آهن درباره  سانحه ماه 
گذشته قطار مشهد -یزد منتشر شد.در ابتدای این اطلاعیه آمده است: پیرو 
اطلاعیه شــماره یک مورخ ۲۲ خرداد ۱۴۰۱، ضمن عرض تسلیت مجدد به 
خانواده های داغدیده و ابراز همدردی با آسیب دیدگان سانحه قطار مسافری 

مشهد – یزد به شماره ۸۶۱۱، گزارش تکمیلی اعلام می شود. 
در ادامه اطلاعیه مذکور آمده اســت: به منظور بررسی میدانی، جمع آوری 
اطلاعات و مشاهده آثار سانحه، اعضاء کمیسیون عالی سوانح به محض اطلاع 
به محل ســانحه اعــزام و مراحل و عملکرد عوامل دخیل در ســانحه را در 
فرایند به هم پیوســته ای مورد بررسی قرار دادند، در این خصوص مستندات 
ایستگاهی، شواهد میدانی، اظهارات و مذاکرات با عوامل اجرایی، موارد ثبت 
شــده توسط سیستم های نظارتی از جمله گراف سرعت لکوموتیو )ایونت( و 
ثبت اطلاعات لاگ ATC، مورد بررســی قرار گرفته و گزارش کامل آن به 

مسئولان ذیربط ارسال شده است. 
در ادامه اطلاعیه شماره ۲ کمیسیون سوانح راه آهن درباره قطار مشهد-یزد 
آمده است: تجزیه و تحلیل مستندات و اطلاعات مذکور حاکی از عدم رعایت 
ســرعت مجاز در سیر قطار مسافری در محل سانحه، انسداد غیرمجاز مسیر 
حرکت قطار مســافری توســط بیل مکانیکی و عدم رعایت مقررات ایمنی 
در محل عملیات تعویض تراورس به عنوان عامل اصلی وقوع ســانحه است، 
 همچنیــن در این خصوص عوامل دیگری که می توانســت از وقوع ســانحه 

جلوگیری کند، احصاء شد که به شرح ذیل اعلام می شود. 
الف( عدم رعایت سرعت مجاز توسط راهبران قطار مسافری.

ب( انسداد غیر مجاز مسیر حرکت قطار مسافری توسط بیل مکانیکی .
ج( واگذاری مسئولیت راهبری قطار به کمک لکوموتیوران بر خلاف مقررات 

عمومی سیر و حرکت توسط لکوموتیوران.
د( اعــلام اتمام عملیات تعویض تراورس و برچیدن ایســتگاه موقت قبل از 
جمع آوری ادوات و تجهیزات از روی خط آهن توســط سرپرست عملیات و 

مسئول ایستگاه موقت.
ه( عــدم توجه راهبران قطار بــه تابلوهای هشــداردهنده )تابلوهای تقلیل 

سرعت(. 
و( عدم یادآوری تقلیل سرعت ۱۵ کیلومتر بر ساعت از سوی مسئول ایستگاه 

عباس آباد.
در بخش پایانی این اطلاعیه آمده اســت: کمیســیون عالی سوانح پیشنهاد 
می کند به منظور عدم تکرار سوانح و به حداقل رساندن خطای نیروی انسانی 
نســبت به اســتفاده از تجهیزات ایمنی و نظارتی هوشمند، اصلاح ساختار 
نظارت بر ایمنی شــبکه ریلــی، تکمیل کادر نظارت مناطق، ارتقاء ســطح 
آموزش و اصلاح ساختار نظارت بر عملیات اجرایی با عنایت به برون سپاری 
فعالیت ها اقدام شــود. بر اســاس این گزارش ساعت حدود ۵ بامداد  روز ۱۸ 
خرداد بود که قطار مســافری مشهد ـ یزد به دلیل برخورد با بیل مکانیکی، 

از خط خارج شد و تعدادی از مسافران قطار در این سانحه جان باختند.

استاندار کرمانشاه:
چرا اجرای طرح جامع مرز پرویزخان تعطیل شد؟

اســتاندار کرمانشاه گفت: حدود ۵ ماه اســت که طرح جامع مرز پرویزخان 
همچنــان راکد مانده و گمرک هیچگونه اقدامی بــرای انجام آن انجام نداده  

است.
بهمن امیری مقدم استاندار کرمانشــاه گفت: استان کرمانشاه با برخورداری 
از ۵ مرز رســمی و یک بازارچه، دارای ظرفیت بســیار بالایی برای مبادلات 
تجاری با ۲ بخش عربی و کردی عراق اســت.به گفته اســتاندار کرمانشاه با 
توجه به ظرفیت بسیار بالایی که داریم باید صادرات خام فروشی را در استان 
کرمانشــاه تعطیل کنیم، هیچگونه صادرات خام فروشی نباید داشته باشیم 
باید با فرآوری بهتر صادرات محصول داشته باشیم، چرا برند این استان باید 

در جایی دیگر فرآوردی و به نام آنجا تمام شود.
از ســرمایه گذاری بخش خصوصی در مرز های مبادلاتی اســتان اســتقبال 
می کنیم، بخش خصوصی باید پیشــنهاد خود را در زمینه ایجاد سردخانه ها، 
یا انبار های نگهداری کالا و دیگر خدمات ارائه دهد و دستگاه های مربوطه هم 

باید بستر های لازم را برای این سرمایه گذاری فراهم کنند.
اجرای طرح جامع ســاماندهی اصولی و اساســی پایانه  مرزی پرویزخان در 
شهرستان قصرشــیرین با محوریت وزارت راه و شهرسازی، با جدیت دنبال 
می کنیم.او رفع نیازمندی های اســتان را در اولویت دانســت و از ممنوعیت 
خروج بدون مجوز هرگونه نهاده های دامی، کاه و کلش از اســتان خبر داد.
بازار نباید رها شود، نظارت بر بازار و برخورد با متخلفان همچنان ادامه داشته 
باشد و با شناسایی کالا های متأثر از نرخ ارز ترجیحی مطابق با دستورالعمل 
وزارتی که قیمت این کالا ها را ســاماندهی می کنند، اجازه سوءاستفاده را به 

سودجویان ندهیم .

احتمال خطر آتش سوزی 
در مراتع و جنگل های آذربایجان غربی

مدیــرکل منابع طبیعی وآبخیزداری آذربایجان غربی با توجه به افزایش دما 
در روزهای آتی، از احتمال وقوع آتش سوزی د ر جنگل ها و مراتع این استان 
خبر داد.به گزارش ایلنا، میر صمد موسوی با اشاره به پیش رو بودن افزایش 
دما در اســتان و بروز گرما و خشکی هوا و وجود پوشش علفی و خشک در 
عرصه های منابع طبیعی، گفت: رعایت موارد ایمنی در راستای پیشگیری از 

آتش سوزی در جنگل ها و مراتع از سوی همگان ضروری است.
موســوی افزود: پیشــگیری از حریق در عرصه های ملی و طبیعی به عنوان 
ســاده ترین اقدام نیازمند مشــارکت فعال همه مردم با هــدف حفاظت از 
سرمایه های ملی است و در این راستا بهره برداران و جوامع محلی، گردشگران 

و عموم مردم از روشن کردن آتش در جنگل ها و مراتع اجتناب کنند. 
وی ادامه داد: طبق بررســی های به عمل آمده غالب حریق های حادث شده 
در جنگل ها و مراتع استان در خارج از ساعات کاری اداری و روز های پایانی 
هفته و ایام تعطیلات اتفاق می افتد.موسوی تصریح کرد: دامداران، کشاورزان، 
گردشــگران و تمام کســانی که در محیط های طبیعی برای تفریح و یا کار 
حضــور دارند از روشــن کردن آتش در طبیعت بخصوص مناطق حســاس 

جنگلی و مرتعی جدا خودداری کنند.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان از عموم مردم خواســت ضمن 
مشــارکت فعــال در امر حفاظت از منابــع طبیعی به عنــوان امانتی برای 
آیندگان، گزارش تخریب، تصرف، قطع درختان جنگلی و آتش ســوزی در 
عرصه های منابع طبیعی را به سامانه های تلفنی ۱۳۹ و ۱۵۰۴ اطلاع دهند.

تجمع بازنشستگان تأمین اجتماعی خوزستان
بازنشستگان تأمین اجتماعی خوزســتان برای چندمین بار در طول یک ماه 

اخیر برای پیگیری مطالبات خود دست به تجمع زدند.
به گزارش ایلنا از خوزســتان، دیروز  بازنشستگان تامین اجتماعی خوزستان 
با تجمع مقابل استانداری خوزستان در اهواز خواستار پیگیری مطالبات خود 
شــدند.اجرای مصوبه شورای عالی کار، مشــمولیت ماده ۶۹ و رفع تبعیض 
بین همــکار و غیر همکار، افزایــش عیدی، درمان رایگان، همسان ســازی 
کامل حقوق و حذف ماده ۸۹ از جمله مطالبات این بازنشســتگان است.این 
بازنشستگان افزایش حقوق خود را تورم زا نمی دانند و می گویند: این حق ما 
است که براساس تورم حقوقمان افزایش پیدا کند و خواسته اضافه ای نداریم 

بلکه حق قانونی بازنشستگان است.
در ســال جاری هنوز افزایش حقوق بازنشســتگان تامین اجتماعی تعیین 
و اعمال نشــده و اخباری مبنــی بر افزایش ناچیز حقــوق باعث نارضایتی 

بازنشستگان شده است.

اخبار کوتاه

کارشناس ارشد شبکه شــتاب نگاری زلزله کشور، با اشاره 
به ارتباط گســل ۷۰ کیلومتری ارمغان خانه و ســهرین به 
گسل زلزله زنجان، گفت: ساختمان ها از مهم ترین و اصلی 
ترین المان های آســیب پذیر در مقابل زلزله است و در این 
میان رعایت اصول ایمنی در ساخت وسازها ضروری است.
به گزارش ایلنا از زنجان، محمد رضا ابراهیم پور، کارشناس 
ارشــد شبکه شتاب نگاری زلزله کشــور، با اشاره به ارتباط 
گســل ۷۰ کیلومتری ارمغانخانه و سهرین به گسل زلزله 
زنجان در گفت و گو با ایلنای زنجان، گفت: ســاختمان ها 
از مهم ترین و اصلی ترین المان های آســیب پذیر در مقابل 
زلزله اســت و در این میان رعایت اصول ایمنی در ساخت 
وسازها ضروری است. ابراهیم پور، در با اشاره به تدابیر ویژه 
در کشــورهای زلزله خیز جهت به حداقل رساندن میزان 
صدمات و خســارات، گفت: مقاوم سازی لرزه ای سازه های 
موجــود یکــی از موثرتریــن روش ها بــرای کاهش خطر 
زلزله است.وی، ســاختمان ها را از مهم ترین و اصلی ترین 
المان های آســیب پذیر در مقابل زلزله برشمرد و خواستار 
رعایت اصول ایمنی در ساخت وسازها شد.کارشناس ارشد 

شبکه شــتاب نگاری زلزله کشــور، ادامه داد: قرار گرفتن 
شــهرها بر روی گسل یا حتی نزدیک بودن به آن، احتمال 
ویرانی را چند برابر بیشــتر می کند، بنابراین باید با رعایت 
اصول مهندســی و استانداردهای لازم، ایمنی سازه ها را در 
چنیــن مناطقی افزایش داد و جان و مــال مردم را حفظ 
کرد.ابراهیم پــور، تاکید کرد: با توجه بــه زمین لرزه های 
صورت گرفته در بخش قره پشــتلو در ســال گذشته یک 
دستگاه شتابنگار دیجیتال در دهستان سهرین جهت پایش 
دقیق تر و وسیع تر منطقه نصب و راه اندازی شد و همچنین 
دســتگاه شتابنگار برخط شهر ارمغانخانه در مهرماه ۱۳۹۹ 
در بخشــداری قره پشتلو در این شــهر نصب و راه اندازی 

شده بود.
وی، گفــت: جلوگیــری از وقوع زلزله امــری محال و دور 
از تصور اســت و تاکنون بشر نتوانســته چاره ای برای آن 
بیندیشــد اما چند سالی است که کشــورهای زلزله خیز 
مانند ژاپن سیســتم شهرســازی خود را تغییــر داده و با 
ســاخت بناهای مقاوم در برابر زمین لــرزه به میزان قابل 
توجه میزان مرگ و میرها و خســارات مالی را کم کرده اند.

کارشناس ارشد شبکه شتابنگاری زلزله کشور، تصریح کرد: 
گسل ارمغانخانه- سهرین به طول ۷۰ کیلومتر این گسل با 
امتداد شــمالی- جنوبی از مجاورت دو منطقه ارمغانخانه و 
سهرین عبور می کند و با گذر از غرب شهر زنجان به گسل 
زنجان برخورد می کند.ابراهیم پور، با بیان اینکه ویژگی های 
هندسی سطح زمین در این منطقه حاکی از محدود شدن 
فعالیت تکتونیکی آن به گســل زنجان است ، به گونه ای که 
در دشــت های جنوبی زنجان رود، اثری از فعالیت آن دیده 
نمی شــود.وی، دراین زمینه یادآورشد: گسل ارمغانخانه _ 
ســهرین با عبور از رودخانه سارمساقلو به طرف زنجان رود 
از گسل پیشــانی جبهه کوهستان فاصله می گیرد و گسل 
ارمغانخانه را از جبهه کوهستانی در ارتفاعات شمالی زنجان 
خارج و وارد دشــت می شود. که شــواهد وجود این گسل 
در محل ورودی شــهر، از طرف جادۀ قدیم زنجان- تبریز 
کاملًا مشخص است.کارشناس ارشد شبکه شتابنگاری زلزله 
کشــور، داشتن یک شبکه متراکم از ایستگاه های شتابنگار 
و لرزه نــگار را مهمترین ابزار ثبــت ومطالعه زمین لرزها 
دانســت وافزود: در این راستا مرکز تحقیقات راه مسکن و 

شهرســازی با خرید ۸۰۰ دستگاه شتابنگار نسل چهارم از 
سال ۱۳۹۷ در صدد توسعه و بروز رسانی شبکه شتابنگاری 
در ســطح کشور اســت.ابراهیم پور، همچین ضمن تقدیر 
جهت همکاری و هماهنگی ادارات راه و شهرسازی استان ها 
و مجموعه مدیریت بحران استان ها، آماده سازی زیر ساخت 
ایستگاه های شــتابنگار را جهت توسعه و راه اندازی شبکه 
شــتابنگاری آنلاین را ضروری دانســت.وی، با بیان اینکه 
ضرورت راه اندازی ســامانه پاسخ سریع، شناسایی و تعیین 
حریم گسل های استان و ضوابط اجرای آئین نامه ۲۸۰۰ در 
اســتان، کمک مهمی در کاهش آسیب و تاب آوری شهرها 
در مقابل با مخاطراتی، مانند زلزله و زمین لغزش در کشور 
خواهد کرد.کارشناس ارشد شبکه شتابنگاری زلزله کشور، 
در پایان، اضافه کرد: اولین دستگاه شتابنگار زلزله در شهر 
ارمغانخانه در ۱۵ شــهریور ۱۳۷۶ در مخابرات این شــهر 
نصب و راه اندازی شــده و همچنیــن با توجه به مطالعات 
زمین شناســی ســاختگاهی با اســتفاده از روش آزمایش 
ژئوســایزمیک در این منطقه ســرعت موج برشی در این 

ایستگاه ۷۶۳ است.

عضو شــورای شهر شــیراز با بیان اینکه شعار محرومیت 
زدایی با عملگرایی تعبیر می شــود، گفــت: آلودگی های 
صنعتــی و فاضلاب های خانگــی در چنارراهدار به تبعات 
وخیم محیط زیستی ختم  می شود.افسانه خواست خدایی 
در چهارمین قرارگاه جهادی میز خدمت که در شهرداری 
منطقه ۵ شیراز برگزار شد، بیان کرد: شهرداری منطقه ۵ 
از مناطق محروم کلانشهر شیراز است که از چرخه عمران 
و ســازندگی تا حدودی بازمانــده و نیازمند توجه ویژه از 

سوی دستگاه های مختلف است.
او با اشــاره بــه این موضوع که این منطقــه بیش از ۱۶۰ 
هزار نفر جمعیت دارد، اظهار کرد: یکی از مشکلات اساسی 
در ســطح این منطقه به معضل فاضلاب صنعتی و خانگی 
باز می شود که در بســتر رودخانه چنارراهدار جاری است 
و زمینه ســاز چالش های عدیده ای بــرای اهالی منطقه و 
کلانشهر شــیراز شده است.خواســت خدایی عنوان کرد: 
شورای ششم شــعار محرومیت زدایی را سرلوحه عملکرد 
و فعالیــت خود قرار داده و در این راســتا توجه ویژه ای به 

مناطق محروم دارد. 
به همیــن دلیل معضل رودخانه چنارراهــدار در کارگروه 
صیانت از حقوق عامه مورد بررســی قرار گرفته و خروجی 
این جلســات ۱۸ مصوبه برای حل بحران چنارراه دار بوده 
است.ناظر شورای اسلامی شهر شیراز در شهرداری منطقه 
۵ شــیراز با تشریح برخی از این مصوبه ها خاطرنشان کرد: 
به کارخانه های نشاسته سازی فرصت ۸ ماهه ای داده شده 
بود تا نســبت جابجایی کارخانه یا راه اندازی تصفیه خانه 
مشترک اقدام کنند. اما همانطور که پیش بینی می شد این 
واحدهای صنعتی تاکنون نسبت به بهره برداری از تصفیه 

خانه اقدام نکردند.
خواســت خدایی با اشــاره به این موضوع که آلودگی های 
صنعتــی و فاضلاب های خانگی به تبعــات وخیم محیط 
زیســتی انجامیده و ســلامت عمومی جامعه را خدشه دار 
می کند، گفت: آبفای شیراز همکاری های موثری در زمینه 

تکمیل چرخــه فاضلاب و کاهــش آلودگی های رودخانه 
چنارراهدار داشته است.

 او افــزود: کارگروه صیانت از حقوق عامــه پس از تبادل 
نظــر و بررســی همه زوایای ایــن بحران بــه این نتیجه 
رســید که به کارخانه های آلاینده که در مجارت رودخانه 
چنارراهدار فعالیت می کنند مهلت مجدد سه ماهه ای داده 
شود تا نسبت به تهیه زیرســاخت های لازم اقدام کرده و 
تصفیه خانه در اسرع وقت راه اندازی شود.عضو کمیسیون 
عمران شورای اسلامی شهر شیراز با بیان این که جابجایی 
کارخانه های آلاینده هم در دستور کار است، اظهار کرد: بر 
اســاس صورتجلسه کارگروه صیانت از حقوق عامه مصوب 
شد که شــهرداری، آب منطقه ای و آبفای شیراز طی یک 
اقدام مشترک نســبت به ایجاد خط لوله و احداث تصفیه 
خانــه اقدام کنند.خواســت خدایی در بخــش دیگری از 
ســخنانش به یکی از چالش های جدی شهرداری منطقه 
۵ اشــاره کرد و افزود: یکی دیگر از مشکلات اساسی این 
منطقه به کمبود روشــنایی معابر باز می گردد و متاسفانه 
این مســاله چالش های عدیــده ای را در حــوزه ایمنی و 
امنیت برای شهروندان بوجود آورده است. به همین دلیل 
از شرکت برق درخواست شــد تا در اسرع وقت نسبت به 

تامین روشنایی معابر اقدام کند.
او در ادامــه افزود: در محدوده و حریم شــهرداری منطقه 
۵ شیراز شاهد ســاخت ســازهای غیرقانونی هستیم که 
زمینه ساز اسیب های متعددی است. به منظور پیشگیری 
از این مــوارد نیازمند همکاری دســتگاه قضایی و نیروی 
انتظامی با شهرداری به صورت گسترده تری هستیم.عضو 
هیات رئیســه شورای اسلامی شهر شــیراز در بخش پایان 
ســخنانش اظهار کرد: از آموزش و پرورش انتظار می رود 
توجه بیشــتری به زیرســاخت های آموزشی که در سطح 
منطقه دو قرار دارد، داشــته باشــد و نســبت به نوسازی 
مدارســی که مدت ها از زمان تعطیلی و مخروبه شدن آنها 
می گذرد، اقدام کند.شهردار منطقه ۵ شیراز نیز بیان کرد: 

پیگیری مطالبات مردمی در سومین حرم اهل بیت)ع( یکی 
از رســالت های مهم و بنیادین مدیریت شــهری است که 
اهتمام ویژه ای به آن داریم.رضا مســعودی با اشاره به این 
موضوع که در این منطقه با مشــکلات ریشه دار و عمیقی 
روبه رو هســتیم، اظهار کرد: یکی از بزرگ ترین مشکلات 
مــا در این منطقه بــه رودخانه چنارراهــدار باز می گردد 
که از دیرباز مورد سوءاســتفاده عده ای از سودجویان قرار 
گرفته است.او بخشی از آلودگی های چنارراهدار را مربوط 
به ســرریز شدن فاضلاب های چهار کارخانه نشاسته سازی 
بــه رودخانه عنوان کــرد و افزود: آلودگی هــای رودخانه 
چنارراهدار به چالش هــای عدیده ای در حوزه های محیط 
زیستی، بهداشت، سلامت، بحران های اجتماعی و مواردی 
از این دســت انجامیده است.مســعودی با اشــاره به این 
موضوع که اهالی مظلوم منطقه ۵ که در مجاورت رودخانه 
چنارراهدار ساکن هستند به واسطه این معضل با مشکلات 
فراوانی دست و پنجه نرم می کنند، عنوان کرد: شهرداری 
منطقه ۵ با توســل به راهکارهای قانونی در تلاش اســت 
تا کارخانه های نشاسته سازی را مجاب کند که پساب های 
خود را به رودخانه وارد نکنند و با احداث تصفیه خانه های 

لوکال این بحران را مدیریت کنند.
شهردار منطقه ۵ شیراز با اشاره به این موضوع که در قالب 
قرارگاه شــهید شــیبانی مطالبات مردمی که برای سالیان 
طولانی بر زمیــن مانده بود را پیگیــری می کنیم، گفت: 
مجموعه مدیریت شهری همکاری های همه جانبه ای را با 
مجتمع هــای صنعتی که در این محور قرار گرفته اند انجام 
داده اســت. تکلیف شهرداری شــده بود که مسیری برای 
احداث شــبکه گاز برای کارخانه ها در نظر گرفته شود که 
این مسئله انجام شده و کارخانه ها بخشی از تجهیزات لازم 
را برای احداث تصفیه خانه تهیه کرده و ظرف سه ماه آینده 
باید به بهره برداری برسد.مسعودی یکی دیگر از مشکلات 
منطقه را روشــنایی معابر اعلام کرد و افزود: بســیاری از 
خیابان ها و محلات از روشنایی کافی برخوردار نیستند  و 

این امر تردد شــبانه را برای شهروندان با مشکلات زیادی 
در حوزه هــای ایمنی و امنیت ایجاد می کند.او خواســتار 
رســیدگی اداره برق به این چالش پیش روی مردم شــد 
و اظهار کرد: با تأمین روشنایی معابر شاهد افزایش ایمنی 
و امنیــت در محلات خواهیم بود و از بســیاری از حوادث 
پیشگیری خواهد شــد.این مقام مسئول افزود: یکی دیگر 
از مشــکلات در سطح شهرداری منطقه ۵ شیراز به وجود 
ضایعات فروشی هایی باز می شود که در دل بافت مسکونی 
به فعالیت پرداخته و مشــکلات زیادی را برای شهروندان 

پدید می آورند. 
به همین دلیل باید زمینه انتقال این صنف به سایت هایی 
کــه در خارج از شــهر برای فعالیت آن هــا در نظر گرفته 
شــده را تسریع کرد.شــهردار منطقه پنج شیراز خواستار 
هم افزایی دستگاه قضایی و نیروی انتظامی برای ساماندهی 
فعالیت های ضایعاتی ها شد و اظهار کرد: فعالیت در عرصه 
جمع آوری و فروش ضایعات شــغل پردرآمدی محسوب 
می شــود که این امر عده ای را وسوســه می کنــد تا با به 
فراموشــی سپردن بهداشــت عمومی، به این امر مبادرت 

ورزند.
مســعودی با بیان ایــن که حضور اتباع بیگانه در ســطح 
شهرداری منطقه ۵ شیراز زیاد است و این امر به معضلات 
عدیــده ای خواهد انجامید، گفت: بســیاری از اتباع بیگانه 
در ایــن منطقه به جمع آوری زباله هــا پرداخته و پس از 
جداسازی مواد قابل بازیافت، باقی مانده پسماند را در کنار 
خیابــان رها کرده که این امر منجر به مشــکلات فراوانی 

برای شهروندان و شهرداری خواهد شد.
شــهردار منطقه پنج شــیراز یکی دیگر از مشــکلات این 
منطقه را ســاخت و ســازهای غیرمجاز بیان و اضافه کرد: 
از امــور اراضی تقاضا داریم تا با توســل به قانون به یاری 
شــهرداری آمده و نقش مثبتی در ساماندهی این معضل 
فزاینده ایفا کند تا بتوانیم مشکلات فزاینده ای که در حال 

گسترش است را مدیریت کنیم.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان زنجان، با اشاره به 
اینکه ۸۶روستا دارای تنش آبی دائمی هستند، ۱۱۶روستا 
دارای تنــش فصلی اند و ۱۶۹روســتا تیز دارای تنش آبی 
فرسودگی تجهیزات اند، گفت: رژیم بارش در استان زنجان 

از برف به باران تغییر کرده است.
به گزارش ایلنا از نجان، علیرضا جزء قاســمی، مدیر عامل 
شــرکت آب و فاضلاب اســتان زنجان، با اشــاره به پدیده 
خشکسالی در دنیا و ایران ، اظهار داشت: در استان زنجان، 
حدود۲۸درصد کاهش بارندگی  بوده است.جزء قاسمی، با 
بیان اینکه رژیم بارش از برف به باران تغییر کرده است، ادامه 
داد: بارندگی های اســتان در سالجاری به صورت رگباری و 
گذرابوده اســت.مدیر عامل شــرکت آب و فاضلاب استان 
زنجان، با اشــاره به کاهش ذخیره آب ســد تهم درزنجان، 
گفت: امسال در طی ۵۱سال اخیر خشکسال ترین سال را 
اســتان تجربه کرده است.وی، با بیان اینکه فرهنگسازی و 
اطلاع رسانی در حوزه مصرف و مدیریت بهینه حائز اهمت 
است، تصریح کرد: در روستاهای دچار کمبود آب با احصاء 
مشــکلات آبی ودر حال اجرای  پروژه های ابی شــهری و 
روستایی هستیم، گفت: بابغ بر ۲۳۸پروژه آبرسانی دراستان 
وجود دارد.جزء قاســمی، با اشاره به اهمیت هشدار کاهش 

ذخایر آبهای زیر زمینی در برخی روستا ها در راستای تامین 
آب از طریق چاه ها، یادآورشــد: با تداوم خشکسالی حتی 
پروژه های به اتمام رســیده نیز دچار مشــکلات عدیده ای 
در حوزه کم آبی و خشکسالی هستند.به گفته مدیر عامل 
شرکت آب و فاضلاب استان زنجان، جهش تولید در حوزه 
مســکن مهر که فاقد زیر ساختهای آبرسانی بوده است، در 
حوزه نهضت اقدام ملی مســکن نیز در استانها بویژه استان 
زنجان با ایجاد صندوق باید این منابع مالی تامین می شــد 
رفع نشده است واز تامین ذخایر مالی در این  صندوق تا به 

امروز خبری نشده است.
وی، با اشــاره به ایجاد زیر ســاختهای آب درمنطقه غرب 
زنجــان برای ایجاد مســکن اقدام ملی، تاکیــد کرد: برای 
ایجاد تاسســیات جدید در حوزه آبرســانی به  پروژه های 
نهضت اقدام ملی مســکن نیازمند اعتبار ات ملی هستیم.
جزء قاســمی، با اشاره به کمبود زیر ساخت های تاسیسات 
آبرسانی درشهرســتان خدابنده و قیدار و برخی شهرها و 
شهرستانهای استان، گفت: آماده همکاری برای تامین منابع 
آبی و تاسیسات آبرسانی در حوزه مسکن اقدام ملی هستیم.
مدیر عامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان زنجان، با بیان 
اینکه استان دارای ۴۰۰هزار رشته انشعابات آبی است، ادامه 

داد: در شهرستان ماهنشان و زنجان منابع تامین آب پایدار 
نداریم.به گفته این مسئول دراستان زنجان، برای استفاده از 
پساپ های فاضلاب های صنعتی در استان، در ۷شهر استان 
باز چرخانی آب فاضلاب داریم.وی، افزود: بالغ بر ۹۹درصد 
فاضلاب آب است و خروجی پساپ صنایع دارای کیفیت بالا 
اســت و بنا به محدودیت های منابع دولتی در شهر زنجان 

دارای پروژه های مدول های تصفیه خانه ای هستیم.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان زنجان، بابیان اینکه 
در حال رایزنی برای اســتفاده از پساپ  صنایع برای تامین 
آب صنایع دراستان هستیم، تصریح کرد: روستا های طارم 
برای مصارف آبیاری درختان زیتون دارای مصرف آب بسیار 

بالا هستند. 
جزء قاسمی، با بیان اینکه سامان ۱۲۲ آماده پاسخگویی در 
رابطه با  پیگیری مشکلات آب و فاضلاب  آماده پاسخگویی 
اســت، ادامه داد: در طرحهای مشارکتی روستاهای دارای 
بحران آب خیرین اقدامات اساســی دراین زمینه دارند.این 
مســئول در استان زنجان افزود:  ۸۶روستا دارای تنش آبی 
دائمی هستند، ۱۱۶روستا دارای تنش فصلی اند و ۱۶۹روستا 
تیز دارای تنش آبی فرســودگی تجهیــزات اند.وی با بیان 
اینکه صدر دصد شهرها تحت پوشش شرکت آب و فاضلاب 

است ، ادامه داد: ۹۰درصد روستا نیز تحت پوشش هستند 
که ۵۰۸روســتا دراستان بادســته بندی ۲۳۶روستا پروژه 

آبرسانی در دست اجرا دارند. 
جزء قاســمی، با بیان اینکه ، ۵۷روستا ی استان زنجان با 
همکاری بســیج سازندگی پروژه های آبرسانی در حال اجرا 
دارد، یادآورشــد: درزنجان ۷پیمانکار آبرســانی در مناطق 
مختلف شــهر در حال اجرای پروژه آبرسانی هستند.وی، با 
اشاره به اینکه منطقه گردشگری گاوازنگ  در شمال شهر 
زنجان نه بعنوان روســتا کد روستایی دارد، و نه شهر است، 
تاکید کرد: با تعیین تکلیف این روستا و یا الحاق آن به شهر 
زیر ساختهای  قابل اجرا در این منطقه بوجود خواهد آمد. 
جزء قاســمی با بیان اینکه بالغ بــر ۲۲حلقه چاه بحران در 
اســتان زنجان بزودی به بهره برداری می رســد، افزود: در 
زنجان بیشــتر چاههای بحرانی در منطقه شــرقی شــهر 
هســتند که در حال حاضر از آن چاهها اســتفاده می شود 
و ۲چــاه حلقه چاه بحران نیز در حال حفر هســتیم.مدیر 
عامل شــرکت آب و فاضلاب استان زنجان،در پایان با بیان 
اینکه  ۹۰درصد آب مورد اســتفاده زنجان آب خام است، 
گفت: فرهنگسازی درحوزه مدیریت مصرف بهینه آب حائز 

اهمیت است.
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